2022 年北京理工大学国际本科新生笔试免考条件

成绩类别	覆盖学院	国际标准化考试(任选其一)						语言水平	
		SAT	IB	GCE A-Level	ACT	UEC	HSK	英语能力考试	
理工类专业	字航学院、机电学院、 机械与车辆学院、光电 学院、自动化学院、计 算机学院、网络空间安 全学院、信息与电子学 院、材料学院、化学与 化工学院、生命学院、 数学与统计学院、物理 学院	总分≥ 1200 分, 其中数学≥650 分	少三门SL课程和三门HL课程成绩;HL课程中需要数学>5	修读至少三门 A-level 课程,必须包含数学, 其他两门课程需与所申请专业相关,该三门成绩取得 ABB(含)以上成绩	所修课程须与 申请专业相 关,数学≥27, 总成绩≥27分	高数 I, 高数 II 和物理/化学 三门总成绩≤8 点	HSK 5 级	IELTS ≥6 分或 TOFEL≥90 分, 或同等英语水 平证明	
文商类专业	管理与经济学院、人文 与社会科学学院、法学 院、外国语学院、设计 与艺术学院	总分≥1200 分	具有 IB Diploma;至 少三门 SL 课程和三 门 HL 课程成绩,所 修课程须与申请专 业有关,总分≥31 分	修 读 至 少 三 门 A-level 课程,必须包 含数学,两门课程需 与所申请专业相关,该三门成绩均取得 B (含)以上成绩	所修课程须与申请专业相关,要求参加写作,总成绩>27分	必考华文、英 语和数学+任 选 2 门科目, 五 门 总 成 绩 ≤15 点	≥210 分		

注:

- 1. 申请免考条件为国际标准化考试和语言水平能力同时满足上表要求。
- 2. SAT 为 1600 分制考试。
- 3. 中、小学接受 12 年华文教育, 并考获"马来西亚华文独立中学统一考试文凭"(UEC)的考生, 可免提交 HSK 成绩。
- 4. 英语为母语的申请人可免提交英语能力考试成绩。

Entrance Examination Waiver Conditions for 2022 BIT International Undergraduate Freshmen

		International Standardized Test (Choose one)					Language Test	
Disciplines	Schools	SAT	IB	GCE A-Level	ACT	UEC	HSK	English
								Proficiency Test
Science and Engineering	School of Aerospace Engineering School of Mechatronical Engineering School of Mechanical Engineering School of Optics and Photonics School of Information and Electronics School of Automation School of Computer Science and Technology School of Cyberspace Science and Technology School of Materials Science and Engineering School of Chemistry and Chemical Engineering School of Life Science School of Mathematics and Statistics School of Physics	Total score≥ 1200 with Math≥650	With IB Diploma; Complete at least 3 SL subjects and 3 HL subjects; Mathematics HL≥5; Completed subjects shall relate to the major to apply; Total score ≥32	Complete at least 3 A-level subjects; Math is required and the other two subjects shall relate to the major to apply; The three subjects shall achieve grades ABB and above	Completed subjects shall relate to the major to apply with Mathematics HL≥27 and total score ≥27	Advanced Mathematics I, Advanced Mathematics II, Physics/ Chemistry ≤8 points	HSK 5 ≥210	IELTS ≥overall 6 or TOFEL≥90 or other equivalent English certificate
Liberal arts and Business	School of Management and Economics School of Humanities and Social Science School of Law School of Foreign Languages School of Design and Arts	Total score≥1200	With IB Diploma; Complete at least 3 SL subjects and 3 HL subjects; Completed subjects relate to the major to apply; Total score ≥31	Complete at least 3 A-level subjects, Math is required and the other two subjects shall relate to the major to apply. The three subjects shall achieve grades BBB and above	Completed subjects shall relate to the major to apply; Subject Writing is required; Total score ≥27	Chinese language, English Language and Mathematics (compulsory) +2 optional subjects ≤15 points		

Note:

- 1. Applicant for Entrance Examination Waiver should fulfill **both** the requirements of International Standardized Test and Language Test.
- 2.SAT referred here is a 1600-scale test.
- 3. Applicant who have received 12-year education in Chinese primary and secondary schools and obtained UEC (Unified Examination Certificate) diploma are exempted from submitting HSK result.
- 4.English native speaker is exempted from submitting English proficiency test result.